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Jak se máš? 
Mám se dobře. Mám se špatně (na hovno). 
 
Jak se máš? – Mám se špatně. Jsem unavený. 
 
1) Kolik je hodin? 
 

 01:30: je jedna hodina a třicet minut 

 02:00: jsou dvě hodiny 

 02:15: jsou dvě hodiny a patnáct minut 

 03:15: jsou tři hodiny a patnáct minut 

 03:30: jsou tři hodiny a třicet minut 

 04:00: jsou čtyři hodiny 

 06:00: je šest hodin 

 07:45: je sedm hodin a čtyřicet pět minut 

 11:30: je jedenáct hodin a třicet minut 

 14:00: jsou dvě hodiny  

 14:15: jsou dvě hodiny a patnáct minut 

 15:45: jsou tři hodiny a čtyřicet pět minut 

 16:30: jsou čtyři hodiny a třicet minut 

 17:00: je sedmnáct hodin = je pět hodin 

 21:00: je devět hodin 

 22:15: je deset hodin a patnáct minut 
 
 
2) Co rád/a děláš? (2 actions) 

 Ráda sportuju a ráda studuju každý den 

 Ráda cestuju o víkendu a ráda telefonuju 

 Rád skypeuju každý den v pět hodin a rád studuju 

 Rád facebookuju o víkendu v šest hodin a rád tankuju 

 Rád netflixuju a rád sportuju dopoledne každý den 

 Rád hraju basketbal o víkendu a tenis a hokej a rád studuju 

 Rád mluvím (speak) a poslouchám (listen)   rád cestuju každý den 

 Rád sportuju a rád piju pivo v sobotu 

 Rád studuju celý den a rád jdu do školy 

 Rád vařím o víkendu a mluvím v noci 

 Ráda spím celý den a ráda plavu 

 Ráda piju čaj dopoledne každý den a ráda sportuju 

 Ráda cestuju a ráda skypeuju každý den večer v osm hodin 

 Rád sportuju celý den každý den a rád mluvím 

 Ráda facebookuju v noci a ráda čtu 

 Ráda skypeuju a ráda cestuju v létě 
 
3) Kdy to rád děláš? (when do you like to do it?) 
Odpoledne – dopoledne – večer 
– v pondělí – 
– každý den  
– celý den: whole day 
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– celý víkend 
– fakt? Really? 
– tak: so 
– dík–díky–děkuju–děkuji–děkuji moc: thank(s) 
 
 
4) Use it with modal verbs 

 studuju každý den 
o můžu studovat každý den (I can) 
o musím studovat každý den (I have to) 
o chci studovat každý den (I want to) 

 Ráda cestuju o víkendu a ráda telefonuju 
o Chceš cestovat o víkendu? 
o Ano, chci cestovat o víkendu 

 Rád skypeuju každý den v pět hodin a rád studuju 
o Musíš skypeovat v pět hodin? 
o Ano, musím skypeovat v pět hodin. 

 Rád facebookuju o víkendu v šest hodin a rád tankuju 
o Můžeš facebookovat o víkendu? 
o Ano, můžu facebookovat o víkendu? 

 Rád netflixuju a rád sportuju dopoledne každý den 
o Musíš sportovat každý den? 
o Ne, nemusím sportovat každý den. 

 Rád hraju basketbal o víkendu a tenis a hokej a rád studuju 
o Chceš hrát basketbal o víkendu? 
o Ano, chci hrát basketbal o víkendu. 

 Rád mluvím (speak) a poslouchám (listen)   rád cestuju každý den 
o Chceš cestovat v létě? 
o Ano, chci cestovat v létě. 

 Rád sportuju a rád piju pivo v sobotu 
o Chceš pít pivo každý den? 
o Ano, chceš pít pivo každý den. 
o Můžeš pít pivo každý den? 
o Ano, můžu pít pivo každý den. 

 Rád studuju celý den a rád jdu do školy 
o Musíš studovat celý den? 
o Ano, musím studovat celý den. 

 Rád vařím o víkendu a mluvím v noci 
o Chceš mluvit v noci? 
o Ano, chci mluvit v noci. 

 Ráda spím celý den a ráda plavu 
o Můžeš spát celý den? 
o Ano, můžu spát celý den. 

 Ráda piju čaj dopoledne každý den a ráda sportuju 
o Chceš pít čaj dopoledne? 
o Ano, chci pít čaj dopoledne. 

 Ráda cestuju a ráda skypeuju každý den večer v osm hodin 
o Chceš skypeovat každý den? 
o Ano, chci skypeovat každý den. 

 Rád sportuju celý den každý den a rád mluvím. 
o Chceš sportovat odpoledne? 



o Ano, chci sportovat odpoledne. 

 Ráda facebookuju v noci a ráda čtu. 
o Můžeš facebookvat ráno? 
o Ne, nemůžu facebookovat ráno. 

 Ráda skypeuju a ráda cestuju v létě 
o Můžeš cestovat v létě? 
o Ano, můžu cestovat v létě. 

 
 

KDE? – where (position / location) 
 
Nominativ function: subject function 

- Martin: Martin je inteligentní. Martin je tady. Martin je učitel. 
- Praha: Praha je velká. Praha je tam. Praha je město. 
- Brno: Brno je malé. Brno je tady. Brno je vesnice (village) 

 
KDE? >  locative function 
Studuju v Brně. : I study in Brno. Correct 100% 
Studuju v Brno. Incorrect, comprehensible. 
Studuju Brno. I study Brno. 
Studuju Brně. = nonsense 
 
Banka 
V bance 
Praha: Prague 
V Praze: in Prague 
V Parku 
V hotelu 
 
 

DOMA – at home 
 
Banka: v bance. 
Hospoda: v hospodě. 
Itálie: v Itálii. 
Restaurace: v restauraci. 
Nemocnice: v nemocnici. 
Jsem doma. Studuju doma. Pracuju doma. 
Škola: Co děláte ve škole? – Ve škole studuju. (at school) 
V tramvaji. 
V trolejbusu. 
V autobusu. 
V hospodě. V kavárně. 
Ve třídě (in the classroom). 
V bance (in bank). 
Na poště. 
Na policii. 
V kampusu. 



Na Masarykově univerzitě. 
Na fakultě medicíny. 
Na záchodě. (toilet/bathroom) × v záchodě (in the toilet) 
 
 
 
 
Kde studuješ? – V jakém městě (kde tady?)? – (kde v Brně?) Na jaké univerzitě? – Na jaké fakultě? 
Studuju tady. – Studuju v Brně. – Studuju na Masarykově univerzitě. Na fakultě medicíny.  
V kampusu. 
 
 

1. Vídeň je v Rakousku (Rakousko)      : O > U 
2. Řím je v Itálii (Itálie)   E > I *ItáliJI] 
3. Berlín je v Německu (Německo)  
4. Moskva je v Rusku (Rusko)     
5. Paříž je ve Francii (Francie)   VFR 
6. Londýn je v Anglii (Anglie) 
7. Washington v Americe (Amerika) 
8. Stockholm je ve Švédsku (Švédsko) 
9. Helsinki jsou ve Finsku (Finsko) 
10. Oslo je v Norsku (Norsko).    Bydlím (I live) v Oslo.  Osel = donkey 
11. Barcelona je ve Španělsku (Španělsko)   [veŠpanělsku] 
12. Sarajevo je v Bosně (Bosna) 
13. Athény jsou v Řecku (Řecko)    řecku 
14. Istanbul je v Turecku (Turecko)   [fTurecku 
15. Peking je v Číně (Čína) 
16. Tokio je v Japonsku (Japonsko) 
17. Sydney je v Austrálii (Austrálie) 
18. Mexico city je v Mexiku (Mexiko) 
19. Rio de Janeiro je v Brazílii (Brazílie) 
20. Hanoj je ve Vietnamu (Vietnam) 
21. Dillí je v Indii (Indie) 
22. Káhira je v Egyptu (Egypt) 
23. Damašek je v Sýrii (Sýrie) 
24. Rijád je v Saudské Arábie (Saudská Arábie) 
25. Šrí Džajavardanapura Kotte je na Srí Lance. 

 
Na Kraví hoře je bazén (swimming pool) a planetárium. (tram 4, Náměstí Míru) 
 
Škola: jsem ve škole. 
Univerzita: jsem na univerzitě. 
 
 
 
Kde bydlíš? (where do you live/stay?) 
Bydlím na koleji. 
Bydlím na ulici Bratří Čapků v centru. (I stay on street BC in the centre). 

- Bydlím na ulici Hybešova. Tam je turecký kebab a zastávka (tramstop). 
- Bydlím na ulici Křížkovského. Tam je stripklub (bordel) 
- Bydlím na ulici Minská. Tam je nonstop (bar). 



- Bydlím na ulici Vodní. Tam je burgerbar. 
- Bydlím na ulici Křenová. Tam je policejní stanice. 
- Bydlím na ulici Gorkého. Tam je všechno (everything). Tam je kavárna Falk. 
- Bydlím na ulici Vinařská. Tam je zastávka. 
- Bydlím na ulici Křížová. Tam je Albert. 
- Bydlím na ulici Cihlářská. Tam je park Lužánky. 
- Bydlím na ulici Křížová. Tam, kde je Mendlovo náměstí. Tam je pivovar- 
- Bydlím na ulici Staňkova. Tam je Pionýrská ulice a park Lužánky. 
- Bydlím na koleji na ulici Studentská v Bohunicích. Tam je restaurace [name]. 
- Bydlím na ulici Hybešova. Tam je kavárna. 
- Bydlím na ulici Starobrněnská. Tam je hospoda u Poutníka. Tam je Petrov. 
- Bydlím na ulici Kounicova. Tam je obchod. 


